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Tijd voor de zomer!

De eerste helft zit er op. Niet om iemand te laten schrikken, maar over een half jaar is het
al weer kerst en dan begint 2024 Ἰ� Ἰ�. 2023 was tot nog toe een succesvol jaar voor het
Samenwerkingsverband. En zoals in elke nieuwsbrief nemen we iedereen hier graag in
mee! We blikken terug op het voorjaar, met bijzonder bezoek en leerzame uitstapjes; we
kijken vooruit naar het najaar met uitbreidingen van het team en de uitvoering van de
Regio Deal; en we houden iedereen up-to-date met de agenda en belangrijke data op een
rijtje. Lees gerust verder, er is weer een heleboel leuks! 

Terugblik op 2e kwartaal 2023

Koninklijk paar bezoekt de 5 Waddeneilanden

https://www.dewaddeneilanden.nl/
https://www.dewaddeneilanden.nl/waddeneilanden-pleiten-voor-een-status-aparte


9 & 10 mei

Zijne Majesteit de Koning en Hare Majesteit Koningin Máxima brachten op
dinsdag 9 en woensdag 10 mei een streekbezoek aan de Waddeneilanden in de
provincies Noord-Holland en Fryslân. Het Koninklijk Paar bezocht alle 5 de
eilanden. Het bezoek stond in het teken van de leefbaarheid op de
Waddeneilanden en de complexiteit van de vraagstukken die daarbij een rol
spelen. Het Koninklijk Paar heeft is langs geweest bij verschillende locaties en
ondernemers op alle eilanden, zoals o.a. Museum Kaap Skil op Texel, De Jutter
en Boswijk op Vlieland, de KNRM op Terschelling, Hotel Nobel op Ameland en
de ambulancepost op Schiermonnikoog.

Lees alles over het bezoek 

15 & 16 juni

Werkbezoek gezaghebbers BES-eilanden

Op 15 en 16 juni bezochten de gezaghebbers van St. Eustatius, Saba en
Bonaire het Provinciehuis in Leeuwarden en Schiermonnikoog. 
Tijdens de eerste dag werd gesproken over duurzaamheid, waterbeheersing en
klimaat, openbare orde en veiligheid (crisisbeheersing, toezicht en handhaving,
en leefbaarheid (toerisme, wonen, werken en ondernemen op het eiland). De
tweede dag werd ingegaan op de rol van provincies als midden bestuur en
provinciaal beleid voor de Waddeneilanden op het gebied van duurzaamheid,
klimaat en taal (parallellen Fries en Papiaments). met bijdragen van de
provincies Fryslân en Noord-Holland.
De Waddeneilanden hebben actief deelgenomen aan dit werkbezoek als
vervolg op het, op 2 maart 2015 ondertekende, Convenant tussen het
Ministerie BZK, de provincies Fryslân en Noord-Holland, 
Samenwerkingsverband De Waddeneilanden en de 5 eiland gemeentes. In dit
Convenant is opgenomen dat er, waar mogelijk, kennis en ervaringen worden
uitgewisseld met de BES Eilanden, die net als de 5 eilanden als bijzondere
gemeenten met de status van openbaar lichaam worden gezien.

Lees meer over dit bezoek

26 juni

Waddentoogdag

Op 26 juni vond weer de jaarlijkse toogdag voor de Wadden plaats, dit keer in
Den Helder. Alle maatschappelijke partners, overheden, belangenorganisaties
kunnen tijdens deze toogdag van gedachten wisselen en netwerken. De dag
werd ook bijgewoond door de ministers C. van der Wal (Natuur en Stikstof), M.
Harbers (Infrastructuur en Waterstaat) en R. Jetten (Klimaat).
De CdK van Fryslân in zijn rol als voorzitter van het Omgevingsberaad
Waddengebied sprak een inspirerend en gloedvol openingswoord met warme
woorden over de leefbaarheid voor inwoners op de Waddeneilanden. En dat het
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altijd om balans gaat.  
Het Waddengebied staat voor grote opgaven op het gebied van klimaat en
energietransitie, natuurontwikkeling en leefbaarheid. De organisatoren van de
toogdag voor de wadden, het Waddenfonds en het Omgevingsberaad
Waddengebied werken hier al jaren aan, maar ook de komende decennia zijn
nog forse investeringen nodig. Een groot aantal projecten en programma’s is
opgenomen in de Agenda voor het Waddengebied 2050. 
Als Waddenregio willen wij een cruciale rol spelen in de toekomst van de
Waddenzee, de eilanden en de kuststreek. Welke kansen zijn er? En hoe kunnen
we die kansen verzilveren?
Het thema van deze toogdag was daarom ‘Energiek Waddengebied’, want de
afgelopen jaren is er door ondernemers en burgers, natuurorganisaties en
overheden in het Waddengebied nieuwe energie gegenereerd. Transities,
experimenten en start-ups hebben er een plek gekregen en er is volop getest en
onderzocht. De Waddenregio beschikt dus over veel kennis en is daarom dé
ideale partner om een centrale rol te spelen in de uitvoering van programma’s
en projecten in het Waddengebied en het halen van Rijksdoelen. Tijdens de
toogdag stond de eerste aanzet, de next step naar de toekomst van het
Waddengebied centraal. Gedurende de hele dag presenteerden zich op het
theaterplein innovaties uit het Waddengebied. In de middaguren waren er 
excursies in Den Helder of op Texel. Een nuttig en aanbevelingswaardige dag!

Waddentoogdag | Duurzame

toekomst voor Waddenzee

Agenda 3e kwartaal 2023 

13 juli

Digitale gezamenlijke Raadsbijeenkomst

Er zijn een aantal relevante ontwikkelingen in de Waddensamenwerking die we
op 13 juli 2023 willen delen met onze raadsleden tijdens een gezamenlijke
digitale informatiebijeenkomst. Het gaat dan om de volgende onderwerpen:
Herziening Wet Gemeenschappelijke Regelingen; Deltaprogramma
Waddengebied/Integrale Waterveiligheidsstrategie; vastgesteld
Uitvoeringsprogramma Waddengebied 2021 – 2026.

Agenda juli - augustus - september 2023
13 juli         - Directieraad De Waddeneilanden     
27 juli         - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden
In augustus vinden er geen vergaderingen plaats
14 sept.     - Directieraad De Waddeneilanden  
28 sept.     - Dagelijks Bestuur De Waddeneilanden   
12 okt.       - Directieraad De Waddeneilanden  

https://www.youtube.com/watch?v=bS77IGHCu6U


Uit het bestuur

Tijdens een speciale raadsbijeenkomst op 31 mei heeft burgemeester Michiel
Uitdehaag afscheid genomen van de gemeente Texel. Hij is inmiddels
burgemeester van Venray. Ook heeft het Dagelijks Bestuur van het
samenwerkingsverband Michiel bedankt voor zijn jarenlange enthousiaste
inzet. De komende maanden is dhr. Rob van der Zwaag waarnemend
burgemeester op Texel. De procedure voor de nieuwe burgemeester loopt.

Uit de Directieraad

Esther Wolfkamp start per 28 augustus 2023 als onze nieuwe
gemeentesecretaris/algemeen directeur van gemeente Texel. Namens het
Samenwerkingsverband willen wij haar van harte welkom heten. We zien uit
naar de samenwerking! 

Esther Wolfkamp nieuwe gemeentesecretaris

Directieraad 2-daagse: Doosje vol werkgeluk

De directieraad van het samenwerkingsverband vergadert maandelijks. En 1 keer per jaar organiseren we een
tweedaagse op één van de eilanden. Dit jaar was het een bijzondere tweedaagse op 11 en 12 mei op
Terschelling. Dit kwam omdat we 6 collega-secretarissen van de wal op (werk)bezoek hadden. Er was
massale belangstelling voor onze uitnodiging in het kader van werkgeluk. Uiteindelijk hebben we via een
loting 6 gelukkigen geselecteerd. Want waar kun je beter werkgeluk ervaren?
Er was door Terschelling een mooi programma in elkaar gezet voor een leerzame en ontspannende
kennismaking met het eiland en hoe het is om te werken in en voor een eilandgemeente. Natuurlijk ging het
ook over de noodzaak van het samenwerken tussen de eilanden.  En hoewel regionaal samenwerken voor de
collega’s van de vaste wal ook inmiddels een noodzaak is, is het samenwerken tussen eilanden een stukje
ingewikkelder.
Rode draad van de tweedaagse was op de eerste dag wat werkgeluk voor je persoonlijk betekent en hoe je
dat zelf kunt beïnvloeden. De tweede dag hebben we stilgestaan bij de krapte op de arbeidsmarkt en hoe we
dat als organisatie proberen op te vangen.
Ook op de boot terug bleven de gesprekken doorgaan en zijn goede contacten gelegd en voornemens
uitgewisseld voor een vervolg in de komende jaren. Iedereen heeft met een voldaan gevoel Terschelling weer
verlaten. De deelnemers hebben allemaal laten weten een super 2-daagse te hebben gehad, en veel nieuwe
dingen over de Waddeneilanden te hebben geleerd; Maar bovenal nemen ze het stukje werkgeluk van de

https://www.texel.nl/actueel/esther-wolfkamp-nieuwe-gemeentesecretaris/


eilanden mee naar hun eigen gemeenten.
We hebben samengevat wat werkgeluk is: doen wat bij je past, authentiek zijn, bijdragen aan een groter
geheel en daarbij mensen treffen die je helpen en inspireren, regie hebben over je werk, en je man kunnen
staan als dit nodig is, ruimte geven om echt te kunnen samenwerken. Maar ook heel belangrijk is de balans
tussen werk en privé, want werkgeluk is onderdeel van levensgeluk. 

Meer foto's en een terugblik vind je hier!

Programma Waddeneilanden

Tot ziens
De afgelopen vijf jaar heb ik me met heel veel plezier ingezet voor leefbaarheid en samenwerking op de
eilanden. Wat in 2018 nog voorzichtig begon met het aftasten van wat leefbaarheid betekent en wat de
eilanden hierin verbindt, mondde uit in een mooi integraal Programma en een Regio Deal waarmee er volop
samengewerkt gaat worden voor de Brede Welvaart. Voor mij is nu het moment gekomen om andere
dingen te gaan doen. En dan is afscheid nemen onvermijdelijk. Degenen die mij kennen, weten dat het mij
niet gemakkelijk afgaat en dat het ook niet de eerste keer is dat ik dag heb gezegd. Laat ik het dus maar
houden op ‘tot ziens’ in de hoop dat we elkaar nog weer eens treffen!
 
Hartelijke groet, Hanneke Op den Buysch

https://www.gemeentesecretaris.nl/actueel/vgs-75-jaar/impressie-werkgeluk-bijeenkomsten/tweedaagse-werkgeluk-op-de-wadden-eilanden/


Nieuwe Programmamanager 
Op 1 juli heb ik het stokje van Hanneke Op den Buysch overgenomen als Programmamanager. Al vijf jaar
ben ik betrokken bij de ontwikkelingen rondom het Programma Waddeneilanden. Eerst als medewerker bij
de Gemeente Ameland en de afgelopen 2,5 jaar als medewerker bij het samenwerkingsverband. Ik vind het
een eer om nu het programma te mogen leiden waar ik samen met heel veel collega’s van de eilanden aan
heb gewerkt.
De komende tijd wordt het programmateam samengesteld dat zal gaan bestaan uit drie procesleiders voor
de programmalijnen en een aantal ondersteunende functies. Ik kijk ontzettend uit naar deze nieuwe fase
waarin we de Regio Deal met z’n allen gaan uitvoeren en werk maken van de brede welvaart op de eilanden!
 
Marijn Oud

Stand van Zaken: Programma Waddeneilanden

Op 29 juni heeft het Algemeen Bestuur ingestemd met de inhoud van het convenant Regio Deal De
Waddeneilanden. Daarmee komt de uitvoering van het programma weer een stapje dichterbij. Beide
provincies hebben inmiddels de formatie afgerond en dat betekent dat de nieuwe provinciebesturen
binnenkort over de co몭nanciering kunnen gaan besluiten.

De bedoeling is dat in oktober de de몭nitieve ondertekening van het convenant plaats vindt. Ondertussen
zitten we natuurlijk niet stil. We bereiden ons voor op de uitvoeringsfase. 
Dat betekent dat er al een aantal projecten zijn opgestart, dat er vacatures moeten worden ingevuld en dat
er nagedacht wordt over hoe we belangrijke zaken als de 몭nanciën, administratie en communicatie goed
gaan regelen.

Lees alles over de Regio Deal

Nieuws van het Waddenkantoor

> Hanneke op den Buysch neemt afscheid van het Samenwerkingsverband. We bedanken haar voor haar
inzet en gezelligheid in de afgelopen jaren. Hanneke draagt haar stokje als Programmamanager over aan
onze Marijn Oud. Van harte gefeliciteerd met deze nieuwe functie Marijn en veel succes! 

> Om het nieuwe Programmateam voor de Regio Deal samen te stellen volgen er de komende tijd
verschillende vacatures. Nieuwsgierig of toe aan een nieuwe uitdaging? 
Kijk op Werken op de Waddeneilanden | Samenwerkingsverband De Waddeneilanden 
Delen van de vacatures wordt gewaardeerd! 

> Renske van Foeken heeft een kennismakingsrondje langs alle eilanden gedaan. Dit deed ze in
combinatie met de DVO afspraken van Marijn Duvergé.  

https://www.dewaddeneilanden.nl/regio-deal
https://www.dewaddeneilanden.nl/werken-op-de-waddeneilanden


"Het was super leuk alle collega's in het echt te ontmoeten met wie ik vaak digitaal contact heb en om een
inkijkje te krijgen in de organisaties op de eilanden!" aldus Renske van Foeken.

Bedrijfsvoering

Financieel

De begroting 2024 van het Samenwerkingsverband De Waddeneilanden is op 29 juni 2023 vastgesteld door
het Algemeen Bestuur. Via onderstaande link is deze te bekijken.
Financiële documenten | Samenwerkingsverband De Waddeneilanden

Dienstverleningsovereenkomsten (DVO's)

Zoals in onze nieuwsbrief van april stond, is het adviesrapport goedgekeurd en om deze te implementeren,
toe te lichten en gelijk naar de al lopende DVO’s te kijken, hebben we een ronde langs alle eilanden gedaan.
Er is gesproken met alle DVO trekkers en gezamenlijk gekeken naar de lopende DVO’s en de actualiteit
daarvan. Aan de hand van deze gesprekken zullen sommige DVO’s aangepast worden.

Gebiedsagenda Waddengebied 

Routekaart Bereikbaarheid

De bereikbaarheid van de eilanden en de vaste wal staat onder druk. De verzanding van de Waddenzee - 
die ondanks de zeespiegelstijging nog tientallen jaren zal doorgaan - maakt het steeds moeilijker om de
vaargeulen open te houden. Vaargeulen die nodig zijn voor het huidige vervoersconcept. Om in de komende
jaren niet vast te lopen - letterlijk - moeten er snel keuzes worden gemaakt en scenario’s gekozen. De tijd
dringt.
Als trekker van de transitie Bereikbaarheid is IenW gestart met het proces om te komen tot een routekaart,
zoals beschreven in het in februari vastgestelde Uitvoeringsprogramma. Doel is een gedeelde routekaart,
waarin de stappen worden beschreven die genomen moeten worden om de bereikbaarheid van havens en
eilanden te garanderen, met minder impact op de natuur en het milieu. De Transitieschets Duurzame
Mobiliteit Waddeneilanden (PRW, 2021) vormt daarbij een belangrijke basis voor handelen.

Plan van Aanpak Beleidskader Natuur Waddenzee

De Waddenzee is één van Nederlands belangrijkste natuurgebieden. De Waddenzee is immers niet alleen
aangewezen als Natura 2000 gebied maar staat tevens, vanwege de bijzondere universele waarden van het
gebied, geregistreerd als UNESCO Werelderfgoed. Het is dan ook zaak dat Nederland de Waddenzee
‘Werelderfgoed Waardig’ met prioriteit en ambitie voor de natuur behandeld.
In 2020 is de Agenda voor het Waddengebied 2050 vastgesteld. De hoofddoelstelling van de Waddenzee
zoals eveneens vastgelegd in de Nationale Omgevingsvisie (NOVI) is: “de duurzame bescherming en
ontwikkeling van de Waddenzee als natuurgebied en het behoud van het unieke open landschap”. In
februari 2023 is het daaruit volgende Uitvoeringsprogramma 2021-2026 Waddengebied (UP) vastgesteld
met daarin een beschrijving van de op te pakken acties. Als eerste actiepunt is het Beleidskader Natuur
Waddenzee geformuleerd (UP 1) met als belangrijkste doel de natuur en de economie weer met elkaar in
balans brengen, waarbij de balans opschuift naar natuur.
Met het Plan van Aanpak beschrijft het Ministerie van LNV de gefaseerde aanpak voor het opstellen van het

https://www.dewaddeneilanden.nl/financiele-documenten


Beleidskader Natuur Waddenzee en geeft daarmee aan in welke stappen de verschuiving in de balans naar
meer natuur wordt nagestreefd.

Deltaprogramma

Het Nationaal Deltacongres 2023 is dit jaar op donderdag 9 november. Het Deltacongres is het jaarlijkse
evenement voor iedereen die in Nederland betrokken is bij het nationaal Deltaprogramma en de
maatregelen die we nemen om de gevolgen van klimaatverandering op te vangen. Tijdens het congres
wordt stilgestaan bij de nieuwste inzichten over de zeespiegelstijging, de uitdagingen om extreem droog en
nat weer op te vangen en bij de opgave om ook op de lange termijn voldoende zoetwater te hebben voor
ons drinkwater, de natuur, landbouw en de bedrijven. 
Het Deltacongres is dit jaar in Martiniplaza, gelegen aan het Stadspark in Groningen.

Kennisprogramma Zeespiegelstijging

De zeespiegelstijging zal eerder in de tijd invloed hebben op de beschikbaarheid van zoetwater dan op de
waterveiligheid. Er is in Nederland meer water nodig voor de bestrijding van verzilting, waardoor de
zoetwatervoorziening kwetsbaarder wordt. Dat blijkt uit een overzicht van de tussenresultaten van het
Kennisprogramma Zeespiegelstijging.

Word jij onze nieuwe collega? 

Om het nieuwe Programmateam voor de Regio Deal samen te stellen volgen er de komende tijd
verschillende vacatures. Nieuwsgierig of toe aan een nieuwe uitdaging? 
Kijk op Werken op de Waddeneilanden | Samenwerkingsverband De Waddeneilanden

Delen van de vacatures wordt gewaardeerd! 

Contact
Tel. (0517) 740 000   
Email: info@dewaddeneilanden.nl

Bezoekadres: Waddenpromenade 1
8861 NT Harlingen

Afmelden 

https://www.dewaddeneilanden.nl/werken-op-de-waddeneilanden
tel:(0517) 740 000
mailto:info@dewaddeneilanden.nl

